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RG - 0002.P.XXXVII.2013          
             

P R O T O K Ó Ł   NR   XXXVII/ 2013 
 

z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą w dniu 30 grudnia 2013 r. 
 

Punkt 1.  
Otwarcie Sesji.   
Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum. 
Punkt 3.  
Przyjęcie porządku obrad. 
Punkt 4. 
Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5. 
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami.  
Punkt 6.  
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami.  
Punkt 7. 
Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Wójta Gminy Nowe Miasto                  
nad Wartą kolejnej umowy dzierżawy gruntu położonego na terenie wsi Nowe Miasto nad 
Wartą. 
Punkt 8. 
Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Wójta Gminy Nowe Miasto                           
nad Wartą kolejnej umowy dzierżawy gruntu położonego na terenie wsi Nowe Miasto nad 
Wartą. 
Punkt 9. 
Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wyrażenia zgody na zawarcie przez Wójta Gminy 
Nowe Miasto nad Wartą kolejnej umowy dzierżawy gruntu położonego na terenie wsi Wolica 
Pusta. 
Punkt 10. 
Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy w 2013 r. 
Punkt 11. 
Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2013-2016. 
Punkt 12. 
Przyjęcie uchwały w sprawie budżetu na 2014 r.: 

a)  odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem; 
b)  odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie 

uchwały budżetowej; 
c)  odczytanie opinii Komisji Rady gminy; 
d)  przedstawienie stanowiska Wójta gminy w sprawie: opinii i wniosków 

komisji rady oraz opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie 
uchwały budżetowej. Stanowisko to zawiera również ewentualne 
autopoprawki do projektu uchwały budżetowej; 

e)  dyskusja nad projektem uchwały budżetowej i wniesionymi  
  autopoprawkami; 
f)  głosowanie wniesionych propozycji autopoprawek Wójta; 
g)  głosowanie wniosków komisji Rady gminy nie uwzględnionych przez 

Wójta w autopoprawce;  
h)  głosowanie uchwały. 
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Punkt 13.  
Przyjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2014-2017. 
Punkt 14.   
Interpelacje Radnych. 
Punkt 15.   
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 16.   
Zamknięcie sesji. 
 
Ad 1) Otwarcie Sesji.   

Przewodniczący pan Janusz Janicki otworzył XXXVII Sesję Rady Gminy i powitał 
Radnych Gminy Nowe Miasto nad Wartą, Sołtysów pana Wójta oraz zaproszonych gości. 

 
Ad 2) Stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że na ustawowy stan 15 Radnych, obecnych                     
jest 15 Radnych, w związku z powyższym, podjęte uchwały będą prawomocne. 

 
Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 
 Na posiedzeniu wspólnym  pan Wójt proponował wprowadzenie uchwały w sprawie 
zawarcia porozumienia z Gminą Jarocin dotyczącego powierzenia tej Gminie do realizacji 
wykonanie publicznego transportu zbiorowego, Radni omówili uchwałę w związku                          
z powyższym Przewodniczący występuje z wnioskiem formalnym o wprowadzenie niniejszej 
uchwały do porządku obrad. 
Kolejno pan Przewodniczący informował, że dnia 24 grudnia br. na ręce Przewodniczącego 
wpłynęło pismo od Wojewody Wielkopolskiego z informacją, że pan Piotr Kędziora złożył 
odwołanie do Urzędu Wojewódzkiego na bezczynność Rady w sprawie rozstrzygnięcia skargi 
na działalność Wójta Gminy i spowodowanie katastrofy ekologicznej. Przewodniczący 
odczytał pismo Wojewody Wielkopolskiego, które stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
W związku z brakiem pytań Przewodniczący zaproponował głosowanie za wprowadzeniem 
proponowanych uchwał.  
Za wprowadzeniem uchwały w sprawie zawarcia porozumienia z Gminą Jarocin dotyczącego 
powierzenia tej Gminie do realizacji wykonanie publicznego transportu zbiorowego 
opowiedziało się 15 Radnych.  
Za wprowadzeniem do porządku obrad uchwały w sprawie powołania komisji doraźnej                  
ds. zbadania skargi Pana Piotra Kędziory na działalność Wójta Gminy i spowodowanie 
katastrofy ekologicznej opowiedziało się 15 Radnych. 
 
Ad 4) Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 

Przewodniczący poinformował, że protokół z Sesji tradycyjnie  zamieszczony jest na 
stronie internetowej Urzędu, Przewodniczący poprosił o ewentualne uwagi do protokołu.                   
W związku z brakiem uwag Przewodniczący proponował przyjęcie protokołu. Protokół                      
z  XXXVI Sesji został przyjęty 15 głosami za, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 
wstrzymujących. 

 
Ad 5) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami.  

Przewodniczący poinformował, że w ostatnim czasie z racji atmosfery świątecznej 
odbywały się różnego rodzaju spotkania opłatkowe, za wszystkie zaproszenia 
Przewodniczący serdecznie dziękował. Odbywały się także uroczystości związane z 25leciem 
i 50leciem pożycia małżeńskiego mieszkańców Gminy.  
Na tym swoją wypowiedź Przewodniczący zakończył i oddał głos panu Wójtowi.       
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Ad 6) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami.  
 Pan Aleksander Podemski, informował, że w związku z tym, że jest sporo uchwał do 
podjęcia i zapewne wszystkie będą omawiane, Wójt wypowie się przy poszczególnych 
uchwałach.  
 
Ad 7) Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Wójta Gminy 
Nowe Miasto nad Wartą kolejnej umowy dzierżawy gruntu położonego na terenie wsi 
Nowe Miasto nad Wartą. 
 Projekt uchwały omówił Przewodniczący Rady w związku z brakiem pytań przeszedł 
do głosowania.  
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 
wstrzymujących.  
► Uchwała Nr XXXVII/221/2013 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 30 grudnia 
2013 r., stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad 8) Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Wójta Gminy 
Nowe Miasto nad Wartą kolejnej umowy dzierżawy gruntu położonego na terenie wsi 
Nowe Miasto nad Wartą. 
 Projekt uchwały omówił Przewodniczący Rady w związku z brakiem pytań przeszedł 
do głosowania.  
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 
wstrzymujących.  
► Uchwała Nr XXXVII/222/2013 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 30 grudnia 
2013 r., stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad 9) Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wyrażenia zgody na zawarcie przez Wójta 
Gminy Nowe Miasto nad Wartą kolejnej umowy dzierżawy gruntu położonego na 
terenie wsi Wolica Pusta. 
 Projekt uchwały omówił Przewodniczący Rady w związku z brakiem pytań przeszedł 
do głosowania.  
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 
wstrzymujących.  
► Uchwała Nr XXXVII/223/2013 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 30 grudnia 
2013 r., stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad 10) Przyjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia z Gminą Jarocin 
dotyczącego powierzenia tej Gminie do realizacji wykonanie publicznego transportu 
zbiorowego.  
 Projekt uchwały omówił Wójt Gminy, informując, że na posiedzeniu wspólnym 
komisji dyskusja w tym temacie była bardzo ożywiona, przepisy prawa w zakresie transportu 
publicznego ograniczają gminę nie ma to nic wspólnego ze swobodnym wyborem, przepisy są 
obligatoryjne. Dowozy szkolne zamykają się w stawce 4,48 zł natomiast linie autobusowe 
JLA wyceniły kursy na 5,48 zł. Rozwiązanie w kwestii transportu publicznego jest takie,                  
że zgodnie z przepisami prawa może to realizować zakład budżetowy gminy lub spółka 
gminna, a jeżeli takowej nie ma to można to powierzyć innej gminie, której spółka będzie to 
realizować na terenie gminy której ta gmina powierzyła. Ten sposób działania proponuje 
nasza gmina. Proponuje się zawrzeć w tej kwestii porozumienie międzygminne z gminą 
Jarocin. Może jeździć prywatny przewoźnik, ale musi on mieć koncesję wydaną przez 
Marszałka, a w pobliżu żaden prywatny przewoźnik takiej koncesji nie ma, oprócz JLA.  
 Przewodniczący wyraził zdanie, że jedynym argumentem przemawiającym za 
podjęciem uchwały i podpisaniem porozumienia jest to, że mieszkańcy będą mieli czym 
dojeżdżać do pracy.  
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 Radny Wincenty Pawelczyk, informował, że rozwiązanie przedstawione przez pana 
Wójta jest jak najbardziej trafione, gdyż podobna sytuacja dzieje się na kolei. Najważniejsze 
jest aby poprzez swoje decyzje nie zaszkodzić mieszkańcom.  
 Radny Marek Mroziński, pytał czy jest jakaś umowa dotycząca jakości świadczonych 
usług, gdyż w niektórych kursach mieszkańcy jeżdżą w ogromnym ścisku.  
 Wójt informował, że taka informacja dotarła do Wójta na komisji, zwrócono na to 
uwagę i jeżeli będą jakieś sygnały w tej kwestii, że autobusy się spóźniają bądź, że warunki 
jazdy są niekomfortowe to będzie to argument przy rozliczeniu.  
 Radna Alicja Kryszak, pytała czy udałoby się załatwić jakiś kurs przez Chwalęcin, 
Kolniczki, bo w chwili obecnej nic tam nie jeździ. 
 Wójt informował, że Jarocińskie linie chciały jechać tą trasą, ale należy się nad tym 
zastanowić, czy będzie opłacalność taka, gdyż jak jeździł tam kurs to zwykle w autobusie 
zasiadał jeden, dwóch pasażerów.  
 Radny Juliusz Twardowski, pytał czy w uchwale nie powinien być zawarty okres na 
jaki podpisujemy porozumienie. 
 Wójt informował, że nie ma takiej potrzeby zapisywania w uchwale czasu, uchwała 
tylko powierza, takie sprawy zawiera się w porozumieniu, porozumienie jest zawarte na taki 
okres na jaki Rada zabezpieczy środki w budżecie.   
 W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący zaproponował przejście do 
podjęcia uchwały.  
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 3 głosy 
wstrzymujące.  
► Uchwała Nr XXXVII/224/2013 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 30 grudnia 
2013 r., stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad 11) Przyjęcie uchwały w sprawie powołania komisji doraźnej ds. zbadania skargi 
Pana Piotra Kędziory na działalność Wójta Gminy i spowodowanie katastrofy 
ekologicznej. 
 Projekt uchwały omówił Przewodniczący Rady, Radni wytypowali kandydatury                    
na Członków Komisji Doraźnej. Radny Wincenty Pawelczyk, Radna Julia Rzepka, Juliusz 
Twardowski, Marek Banaszak, Artur Borkowski, Radni wyrazili zgodę na uczestnictwo                   
w komisji. W związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 
wstrzymujących.  
► Uchwała Nr XXXVII/225/2013 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 30 grudnia 
2013 r., stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad 10) Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy w 2013 r. 
 Projekt uchwały omówiła pani Elżbieta Mnich Skarbnik Gminy.  
Następnie w związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania.  
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 
wstrzymujących.  
► Uchwała Nr XXXVII/226/2013 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 30 grudnia 
2013 r., stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad 11) Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 
2013-2016. 
 Projekt uchwały omówiła pani Elżbieta Mnich Skarbnik Gminy. Następnie w związku 
z brakiem pytań Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania.  
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 
wstrzymujących.  
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► Uchwała Nr XXXVII/227/2013 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 30 grudnia 
2013 r., stanowi załącznik do protokołu. 
Przewodniczący ogłosił 5 minutową przerwę. 
Ad 12) Przyjęcie uchwały w sprawie budżetu na 2014 r.: 
a)  odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem; 
  Projekt uchwały omówiła pani Elżbieta Mnich Skarbnik Gminy. 
b)  odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały  
 budżetowej;  
 Przewodniczący odczytał: 
  Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  
 z dnia 13 grudnia 2013 roku SO-0952/52/10/2013 w sprawie wyrażenia opinii                         
 o projekcie uchwały budżetowej Gminy Nowe Miasto nad Wartą na 2014 rok. 
  Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu      
 z dnia 13 grudnia 2013 roku SO-0957/52/10/2013 w sprawie wyrażenia opinii                             
 o  projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowe Miasto nad Wartą.                     
  Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu                   
 z dnia 13 grudnia 2013 roku SO-0951/63/D/10/Ln/2013 w sprawie wyrażenia opinii                          
 o możliwości sfinansowania deficytu budżetowego Gminy Nowe  Miasto nad Wartą - 
 odczytał Przewodniczący Rady.  

Uchwały stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 
c)  odczytanie opinii Komisji Rady gminy; 
  Opinię Stałych Komisji Rady Gminy o projekcie budżetu na 2013 rok odczytał 
 Radny  Wincenty Pawelczyk - Przewodniczący Komisji Finansowo - Gospodarczej.  
 Opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
d)  przedstawienie stanowiska Wójta gminy w sprawie: opinii i wniosków komisji 
 rady oraz opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 
 budżetowej. Stanowisko to zawiera również ewentualne autopoprawki                              
 do projektu uchwały budżetowej; 
e)  dyskusja nad projektem uchwały budżetowej i wniesionymi autopoprawkami; 

• Jako pierwszy głos zabrał Przewodniczący Rady, który wyraził pozytywne 
zdanie o projekcie budżetu na rok 2014. Pan Janicki informował, że cieszą go 
nakłady na infrastrukturę drogową, oraz to, że zgodnie z obietnicą pana Wójta, 
zgodnie z obietnicą Radnych jest kwota przeznaczona na zwiększenie 
bezpieczeństwa po tym jak Gmina dofinansowała zakup samochodu 
strażackiego dla OSP Klęka, jest też zaplanowana kwota na zakup samochodu 
strażackiego dla OPS Nowe Miasto.  

• Radny Marek Mroziński pytał dlaczego na ochronę zabytków zabezpieczono 
kwotę zaledwie 10 tys. zł, zawsze ta kwota zamykała się w granicy 40 tys. zł.   
Wójt informował Radnego, że zmniejszono tę kwotę ponieważ do tej pory 
chętnych nie było, w tym roku jest zamiar złożenia wniosku przez Księdza 
Stanisława Tomalik na renowację i prace porządkowe Kościoła w Nowym 
Mieście. Jeżeli Radnemu chodzi o okna w świetlicy OSP Klęka to będzie 
można o tym pomyśleć w przyszłym roku ale w ramach jakichś innych 
środków. Ponieważ wymiana tych okien nie należy do łatwych spraw.  

• Radna Zofia Kędziora, pytała panią Skarbnik o sprawę funduszu sołeckiego, 
gdyż była wymieniana kwota 12 000,00 zł na zakup altanki dla sołectwa 
Komorze w inwestycjach, a jest ona też zaplanowana w funduszu sołeckim. 
Pani Mnich informowała, że wszystko się zgadza, tak powinno być planowane, 
ponieważ niektóre kwoty z funduszu sołeckiego wykazywane są w innych 
załącznikach. 

• Radna Julia Rzepka, wyraziła opinię, że od kiedy jest Radną jest to najlepszy 
budżet jaki Radna otrzymała, wiadomo, że jest to budżet wyborczy i wszyscy                                                 
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o tym doskonale wiedzą, bo wszyscy tak robią. Radna informowała,                           
że inwestycje, zwłaszcza dotyczące sfer kultury są trafione i rozsądne. Radna 
informowała, że cieszy się że w Nowym Mieście będą inwestycje,                                      
w Boguszynie, w Chociczy. Radna gratulowała tego budżetu.  
Wójt informował, że jest to dla Wójta już 23 budżet, każdy był inny, Wójt 
wyraził zadowolenie, że udało się tak gospodarować finansami, że znaczna 
część przedsięwzięć zostanie wykonana. Będą wykonywane projekty unijne,      
w ramach których wykonywane będą place zabaw, będą renowacje dróg itd.   

• Radny Juliusz Twardowski informował, że nie ma zastrzeżeń do budżetu, ale 
Radny namawia do rozszerzenia działań urzędu w kwestii sięgania po środki 
unijne.  

• Radny Jacek Nyczke pytał czy zaplanowane środki w budżecie są naznaczone 
na budowę sieci wodociągowej w Dębnie. 
Wójt informował Radnego, że są to środki przeznaczone na dokończenie 
budowy kanalizacji w Chociczy na ul. Akacjowej.   
W związku z brakiem dalszych zgłoszeń Przewodniczący przeszedł do punktu 
kolejnego.  

f)  głosowanie wniesionych propozycji autopoprawek Wójta do budżetu na 2014 
 rok; 

 Za podjęciem autopoprawek opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów 
 przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących.    
g)  głosowanie wniesionych propozycji autopoprawek Wójta do Wieloletniej 
 Prognozy Finansowej na lata 2014 – 2017; 

 Za podjęciem autopoprawek opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów 
 przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących.      
h)  głosowanie wniosków komisji Rady gminy nie uwzględnionych przez Wójta                       
 w autopoprawce;  

 W związku z brakiem wniosków, Przewodniczący przeszedł do punktu 
 kolejnego - do głosowania uchwał.  
13)  Przyjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2014-
 2017.  
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 
wstrzymujących.  
► Uchwała Nr XXXVII/228/2013 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 30 grudnia 
2013 r., stanowi załącznik do protokołu. 
 
14) Przyjęcie uchwały w sprawie budżetu na 2013 r.  
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 
wstrzymujących.  
► Uchwała Nr XXXVII/229/2013 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 30 grudnia 
2013 r., stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad 15)  Interpelacje Radnych. 

W związku z brakiem interpelacji Przewodniczący zaproponował przejście do punktu 
kolejnego. 
 
Ad 16) Wolne głosy i wnioski. 

• Sołtys Grzegorz Gogulski informował, że zostały już załatwione sprawy formalne 
dotyczące zakupu samochodu strażackiego. Dokumentacja została zebrana, w chwili 
obecnej samochód jest kompletowany w dodatkowe wyposażenie.  
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•  Sołtys Jarosław Stawicki informował, że należy pamiętać iż nie tylko na terenie 
gminy funkcjonuje Straż Pożarna z Klęki czy Nowego Miasta, ale są też mniejsze, 
które świetnie dają sobie radę same.  

• Radny Jacek Nyczke, informował, że przy okazji wizyty w USC z osobą która jest 
niepełnosprawna zauważył, że nie ma do tych osób warunków umożliwiających 
samodzielne podejście do Urzędu.  
 

Ad 17) Zamknięcie Sesji. 
O godzinie 1300 Przewodniczący zamknął XXXVII Sesję. 
 
Protokołowała                  Zatwierdził 
Podinspektor ds. rady gminy     Przewodniczący rady gminy 
Julita Ciarcińska-Wachowiak           /-/ Janusz Janicki 


